
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 18
Olomouc - západ

Č. 3 / 2023 13. 03. 2023 / 17:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Bc. Milan Hebelka, MBA, Andrea Aláčová, Mgr. Petra Baštanová, Ing. Oldřich Nič, Miloslav
Svozil, Mgr. Tomáš Musil, Ing. Tomáš Černocký, Mgr. Renata Konečná, Bc. Petr Šafránek,
Mgr. Markéta Šnoblová, Ivona Škůrková

Hosté: p. Čermák - zástupce MP

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

1.1 Publikace o naší místní části
Opět proběhla diskuzd nad vydáním publikace o naší KMČ. Mluvili jsem hlavně o možnosti financování tisku ze
sbírky na Donio.cz (náklady na tisk 48 000 Kč plus DPH, 500 ks, rozsah asi 80 stran). Dále jsme mluvili o
honoráři pro Vildu Švece, ale bez jasného závěru. Dále proběhla diskuze jak distribuovat publikace: návrhy byly
při oslavách jubilantů (zavrženo, protože by první vlny dostaly a další ne), poté byl návrh rozdávat na pevném
místě v pevný čas, lidé si budou muset přijít. Dále možnost zařadit publikaci za peníze do infocentra města.
Diskuze skončili návrhem pana Černockého, že prověří o vedení radnice možnost financování celého vydání
publikace z prostředků města. Toto bude prozkoumáno do příštího zasedání KMČ.

1.2 Polívkova - dopravní řešení na ulici Polívkova a s tím spojené parkování rezidentů na části od
ulice Štítného až k ulici Škroupova.
Komise obdržela podnět od Ing. Binara, týkající se ulice Polivkova - dopravní řešení na ulici Polívkova a s tím
spojené parkování rezidentů. V loňském roce byla upravena doprava na ulici Polívkova, na části od ulice
Štítného až k ulici Škroupova.
Toto téma bude zařazeno na program dubnové schůze, dne 3.4..
Jako podklad pro jednání s panem Binarem nad jeho stížností na parkování vozidel na Polívkově vznášíme
dotaz a požadavek na poskytnutí původních plánů zjednosměrnění ulic v rámci akce Vozovka 30. 

1.3 Dopravní řešení na pozemní komunikaci kolem Buddies Gym a Zafi , tř. Svornosti
Jan Janů  vznesl tento námět:
Navrhuji umístit na pozemní komunikaci kolem Buddies Gym a Zafi značky jednosměrné pozemní komunikace
(viz soubor v příloze), čímž by vzniklo cca 10 nových parkovacích stání (tyto auta tady parkují již teď, ovšem
neoprávněně). Na této pozemní komunikaci platí již teď nepsané pravidlo, že se tam najíždí jednosměrně a v
druhém směru se parkuje. Bohužel poslední dobou sem začala jezdit rozdávat pokuty Městská police města
Olomouce.
Prosím o zhodnocení a případné umístění dopravního označení.
Reakce KMČ:
ŽÁDÁME PŘÍSLUŠNÝ ODBOR ke zvážení vyznačení parkovacích místo, resp. legalizaci stávajícího stavu.
Vzhledem k předpokládanému zavedení parkovací politiky bude zavedena zona C s jasným vyznačením všech
parkovacích míst v celé oblasti.
 
 
 

1.4 Přechod přes trať v ul. NA TRATI - aktuální stav?
KMČ 18 opakovaně žádá o vyjídření a sdělení aktuální situace ohledně přechodu přes trať v ul. NA TRATI.  
V roce 2018 byla odstraněna lávka přes koleje mezi ulicemi Václavkova a Na trati v Olomouci. Od té doby
proběhla řada jednání o náhradě se Správou železnic na různých úrovních s olomouckou samosprávou. Padla
řada variant: podchod, protihluková neprostupná zeď, přechod. V poslední době debata zapadla.
Jaký je současný vývoj a zda SŽ sleduje nějakou náhradu? Od té doby byla zrušena kusá kolej pro vykládku



tramvají pro Dopravní podnik a padl tak jeden z důvodů, proč nešel vybudovat přechod. Také dochází k
postupné modernizaci zabezpečovacích zařízení trati a přejezdů.
V naší městské části je stále poptávka po bezpečném přechodu přes trať. Podle posledního sčítání kolej denně
překoná  průměrně 130 lidí. 

1.5 Kácení většího počtu dřevin a keřů na pozemcích ve vlastnictví SMOL - investiční akce
statutárního města Olomouce ,, Albertova - vnitroblok",
V letošním roce proběhnou v naší místní části 3 velkeé investiční akce: Albertova - vnitroblok, Tř. Svornosti,
oprava vozovky - II. etapa, Autobusová zastávka Svornosti, oba směry.
V souvislosti s tímto proběhne v nejbližších dnech ve vnitrobloku Albertova / Wolkerova  - (do konce měsíce
března 2023) kácení většího počtu dřevin a keřů na pozemcích ve vlastnictví SMOL. K tomuto kácení bylo nutné
přistoupit v souvislosti s realizací investiční akce statutárního města Olomouce ,, Albertova - vnitroblok", kdy
bude prováděna úprava příjezdové komunikace a parkovacích stání.
Vlastní práce proběhnou poslední dva týdny v březnu, a dojde v těchto dnech i k omezení pohybu osob a
vozidel v daném prostoru. Kácení budou provádět pracovníci TSMO, kteří si zajistí bezpečnost a dopravní
omezení. 
Prosíme o zvyšení bezpečnosti při pohybu v tomto úseku. Děkujeme za pochopení.
Náhradní výsadba dřevin bude provedena po ukončení akce, nejpozději do  30.11.2024

1.6 Kontejnerové stání na rohu ulice Poupětova
Podnět od paní Zuzany Novotné:
protože jsem se dozvěděla, že různé KMČ na území mého oblíbeného města sbírají podněty k estetizaci,
zasílám Vám tímto jedno místo vhodné k zútulnění. Jedná se o okolí vlakové zastávky Nová Ulice, na rohu ulice
Poupětova.
Často vlakovou zastávku využíváme a vzhledem k nové výstavbě v okolí by možná si i tento kout zasloužil
nějakou urbanistickou realizaci, třeba i něco umělecky užitného. 
KMČ předá podnět na Odbor městské zeleně a odpadového hospodářství, s cílem zařadit toto místo mezi
kandidáty na zbudování v roce 2024.

1.7 Chodníkovné 2023
KMČ 18 využije nabízené finanční prostředky (150 tis. Kč) od spřátelené KMČ Tabulový vrch na dokončení
opravy chodníku v ul. Resslova II. část poslední úsek od vjezdu č. 18 po ul. Mozartova. Jedná o půjčku, kterou
budeme KMČ 11 vracet v příštím období.
Předpokládané náklady 149905,69 včetně DPH.

1.8 křižovatka ulic Na Šibeníku x Sobieského a Na Šibeníku x Olbrachtova
KMČ opakovaně dostává podněty od občanů na vyznačení zákazu stání (vodorovné dopravní značení V12c,
žluté čáry) v křižovatce ulic Na Šibeníku x Sobieského a v křižovatce  Na Šibeníku x Olbrachtova.
Při výjezdu z ulice Sobieského a Olbrachtova není absolutně nic vidět na obě strany, tato situace je zde každý
den. Řidič má dostatečný rozhled až v momentu, když trčí půlkou auta do jízdního pruhu. Kvůli parkujícím autům
také autobusy nemohou zajet k nástupní hraně autobusové zastávky a ze zadních dveří tak lidé nemají zajištěn
bezpečný přístup na nástupiště/chodník. 
KMČ POŽADUJE VYZNAČENÍ vyznačení zákazu stání (vodorovné dopravní značení V12c, žluté čáry) V
TĚCHTO KRITICKÝCH MÍSTECH. Do vyřešení situace bude v  místě zvýšený monitoring Městské Policie.

1.9 Jubilanti
Komise pořeší s Komisí pro občanské záležitosti letošní setkání Jubilantů. Pověřena paní Šnoblová.

1.10 Cvičiště pro psy na parcele 809/28 k.ú. Nová Ulice.
Komise se nadále zabývá možností realizace psího cvičiště pro psy na parcele 809/28 k.ú. Nová Ulice.
Majitel pozemku souhlasí s využitím svého pozemku pro tuto aktivitu a podporuje ji. Je nutné prostor na náklady
města nebo KMČ vyklidit a poté zlepšit oplocení. Byla také diskuze k tomu, jak prostor vybavit nějakým
inventářem. Zřejmě z prostředků KMČ.

1.11 Kontejnery na odpad
Komise by ráda zjistila, zda je možno uspořádat něco jako "sběrovou sobotu", zda TSMO POSYKTNOU
VELKOOBJEMOVÉ KONTEJNERY a zda bezúplatně, přip. za jakou cenu.

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

3 Vystoupení hostů

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů



Přehled požadavků z minulého zápisu
roh Resslova a Mozartova - zničený stojan na sáčky na psí exkremety - Předáno
Vnitroblok Dvořákova - Před uzavřením
Bezpečnější situace s dopravou v okolí MŠ Mozartova 22 a přilehlých přilehlých křižovatek v zóně 30 - Předáno
Starší požadavky
Zápis č. 1/2023 ze dne 09. 01. 2023: ul Žilinská - zničené chodníky - V realizaci

5 Projednávané záležitosti

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Dopravní řešení na pozemní komunikaci kolem Buddies Gym a Zafi , tř. Svornosti

Komise žádá zvážení vyznačení parkovacích místo, resp. legalizaci stávajícího stavu.

Jan Janů  vznesl tento námět:

Navrhuji umístit na pozemní komunikaci kolem Buddies Gym a Zafi značky jednosměrné pozemní komunikace
(viz soubor v příloze), čímž by vzniklo cca 10 nových parkovacích stání (tyto auta tady parkují již teď, ovšem
neoprávněně). Na této pozemní komunikaci platí již teď nepsané pravidlo, že se tam najíždí jednosměrně a v
druhém směru se parkuje. Bohužel poslední dobou sem začala jezdit rozdávat pokuty Městská police města
Olomouce.

Prosím o zhodnocení a případné umístění dopravního označení.

2 Přechod přes trať v ul. NA TRATI - aktuální stav?

KMČ 18 opakovaně žádá o vyjádření a sdělení aktuální situace ohledně přechodu přes trať v ul. NA TRATI.  

3 Křižovatka ulic Na Šibeníku x Sobieského a Na Šibeníku x Olbrachtova

KMČ POŽADUJE VYZNAČENÍ vyznačení zákazu stání (vodorovné dopravní značení V12c, žluté čáry) V
TĚCHTO KRITICKÝCH MÍSTECH. 

KMČ opakovaně dostává podněty od občanů na vyznačení zákazu stání (vodorovné dopravní značení V12c,
žluté čáry) v křižovatce ulic Na Šibeníku x Sobieského a v křižovatce  Na Šibeníku x Olbrachtova.

Při výjezdu z ulice Sobieského a Olbrachtova není absolutně nic vidět na obě strany, tato situace je zde každý
den. Řidič má dostatečný rozhled až v momentu, když trčí půlkou auta do jízdního pruhu. Kvůli parkujícím autům
také autobusy nemohou zajet k nástupní hraně autobusové zastávky a ze zadních dveří tak lidé nemají zajištěn
bezpečný přístup na nástupiště/chodník. 

Do vyřešení situace bude v  místě zvýšený monitoring Městské Policie.

4 Polivkova - dopravní řešení na ulici Polívkova, od ulice Štítného až k ulici Škroupova - požadavek na poskytnutí
původních plánů zjednosměrnění ulic v rámci akce Vozovka 30.

Komise obdržela podnět od Ing. Binara, týkající se ulice Polivkova - dopravní řešení na ulici Polívkova a s tím
spojené parkování rezidentů. V loňském roce byla upravena doprava na ulici Polívkova, na části od ulice
Štítného až k ulici Škroupova.
Toto téma bude zařazeno na program dubnové schůze, dne 3.4..
Jako podklad pro jednání s panem Binarem nad jeho stížností na parkování vozidel na Polívkově vznášíme
dotaz a požadavek na poskytnutí původních plánů zjednosměrnění ulic v rámci akce Vozovka 30. 

8 Obecné informace



III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 3 / 2023

Datum schválení zápisu: 28. 03. 2023 Předseda/předsedkyně KMČ:
Bc. Milan Hebelka, MBA

Zapsal/a:
Bc. Milan Hebelka, MBA

Ověřil/a:
Ing. Oldřich Nič


